
Missie
•	 De	raad	versterken	bij	zijn	kaderstellende	en		

controlerende	rol;
•	 Het	gevoerde	beleid	onderzoeken	om	toekomstgerichte		

aanbevelingen	te	doen;
•	 Bijdragen	aan	het	inzicht	over	de	doelmatigheid,	effectiviteit		

en	rechtmatigheid	van	het	beleid;
•	 Oog	hebben	voor	het	perspectief	van	inwoners.

Rekenkamercommissie

Rekenkamercommissie gemeente Lochem   |  Jaaroverzicht 2021

Afgeronde onderzoeken
In	2021	heeft	de	rekenkamercommissie	het	rapport	‘Bakens voor een betrokken 
bestuur’ aan	de	raad	aangeboden.	Dit	is	een	onderzoek	naar	de	informatie-
voorziening	aan	en	het	instrumentgebruik	van	de	gemeenteraad	in	het	
sociaal	domein.	Volgens	het	onderzoek	is		er	winst	te	behalen	in	het	gebruik	
van	het	beschikbare	‘gereedschap’		door	zowel	de	raad	als	het	college.	Zo		
constateert	de	commissie	dat	de	samenhang	bij	de	planning	en	control		
cyclus	kan	worden	verbeterd.	En	hoewel	de	raad	zeer	betrokken	is	op	dit	
domein	kan	de	rolneming		op	de	sturing	van	het	sociaal	domein	proactiever.

Na	de	zomer	is	gestart	met	een	onderzoek naar het gemeentelijke woonbeleid	
(de	resultaten	van	de	Woonvisie	uit	2018).	Een	actueel	thema.	Met	het	oog	op	de	
verkiezingen	is	geprobeerd	dit	rapport	nog	in	2021	aan	de	raad	aan	te	bieden.		
Met	als	doel	dat	de	huidige	raad	hier	nog	over	kan	besluiten.		Dat	is	niet	ge-
heel	gelukt.	Het	rapport	is	na	het	verslagjaar	begin	januari	2022	aan	de	raad	
toegestuurd.	Voor	de	verkiezingen	heeft	de	rekenkamercommissie	dit	rapport	
nog	kunnen	toelichten.	Het	rapport	wacht	nog	op	verdere	behandeling.

Feiten, communicatie en afstemming
  

Financiën 2021  
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Het jaar in beeld

Terugkijkend	op	het	jaar	2021	zal	de	wereldwijde	pandemie	wel	op	ieders	
netvlies	gegrift	staan.	Met	als	gevolg	dat	we	als	rekenkamercommissie	het	
afgelopen	jaar	vrijwel	alles	digitaal	hebben	moeten	afhandelen.	Ook	het	uit-
voeren	van	onderzoek.	En	wonder	boven	wonder:	dat	gaat	eigenlijk	best	goed.	
Gelukkig	zijn	er	ook	momenten	geweest	dat	we	wel	bij	elkaar	konden	komen	
en	rechtstreeks	contact	hadden	met	de	gemeenteraad.	Dat	heeft	zeker	meer-
waarde	voor	het	onderzoek	vanwege	de	interactie	in	groepsverband	alsook	
voor	het	onderlinge	begrip	en	de	verstandhouding.	Maar	wat	wel	mooi	is:	
de	faciliteiten	hebben	zich	ten	opzichte	van	enkele	jaren	terug	zodanig	
ontwikkeld	dat	het	ook	mogelijk	is	om	op	afstand	onderzoek	te	doen.	Zo	laat	
ook	dit	zien:	tijdens	een	crisis	ontstaan	nieuwe	mogelijkheden.	Maar	het	zou	
fijn	zijn	als	er	ook	een	einde	komt	aan	deze	crisis.	Waarbij	we,	wereldwijd,		
gebruik	blijven	maken	van	de	nieuwe	communicatiemiddelen	en	werkwijzen.	

Budget:		 € 33.200

Realisatie:	 € 32.825

Financiën 2022
Budget:		 € 33.200

•	 8	Vergaderingen		van	de	Rekenkamercommissie
•	 4		deelnames	aan	de	Vergadering		van	de	Auditcommissie
•	 1 Persbericht	(‘Sociaal	beleid	scherp	in	beeld’)
•	 2	Berichten	in	de	RAADgever
•	 Periodiek	afstemming	met	de	griffier
•	 Regelmatig	contacten	met	raadsleden	en	fracties

De	rekenkamercommissie	heeft	een	vooronderzoek	uitgevoerd	naar	stand	van	
zaken	duurzame	inkoop.	De	gemeente	heeft	duidelijke	ambities	op	het	gebied	
van	duurzaamheid.	Doel	was	om	inzicht	te	krijgen	of	een	groot	onderzoek	naar	
de	resultaten	van	het	inkoopbeleid	zinvol	zou	zijn.	Na	inlezen	en	contact	met	
de	organisatie	heeft	de	commissie	afgezien	van	een	onderzoek.	Samen	met	de	
organisatie	is	de	conclusie	getrokken	dat	het	goed	zou	zijn	als	het	college	de	
raad	eerst	nader	informeert	over	de	huidige	stand	van	zaken.	Naar	verwacht-
ing	zal	dat	al	veel	vragen	van	de	raad	beantwoorden.	Op	2	november	heeft	de	
organisatie	de	Tussentijdse	evaluatie	Kadernota	Maatschappelijk	Verantwoord	
Inkopen	2019-2023 aan	de	raad	toegestuurd.		Het	presidium	heeft	daarop	
besloten	de	evaluatie	voor	kennisgeving	aan	te	nemen.

In	de	raad	heeft	de	VVD-fractie	een	motie	ingediend	met	als	doel		‘te	onder-
zoeken	waarom	de	jaarrekening	elk	jaar	afwijkt	van	de	begroting.	Daarbij	te	
bekijken	of,	waar	en	in	welke	mate	er	vooraf	overschotten	in	de	begroting	
worden	aangehouden	en	op	welke	manier	deze	kunnen	worden	voorkomen’.	
De	motie	is	aangehouden	en	doorgestuurd	naar	de	auditcommissie.	Deze	heeft	
de	rekenkamercommissie	om	advies	gevraagd.	Daarop	heeft	de	commissie	een	
voorstel	gedaan	voor	de	aanpak	van	het	onderzoek.	De	rekenkamercommissie	
voert	het	onderzoek	niet	zelf	uit	maar	zorgt	voor	een	lichte	procesbegeleiding.

Onderzoeken en advisering

Plannen voor 2022
In	maart	2022	vinden	gemeenteraadsverkiezingen	plaats.	
Om	die	reden	heeft	de	rekenkamercommissie	geen	afgerond	onderzoeks-
programma	voor	het	nieuwe	jaar	opgesteld.	De	rekenkamercommissie	hecht	
waarde	aan	samenspraak	met	de	nieuwe	raad.	Dat	draagt	bij	aan	onderzoeken	
die	aansluiten	op	de	prioriteiten	en	wensen	van	de	gemeenteraad.	Een	deel	
van	het	voorjaar	wil	de	rekenkamercommissie	besteden	aan	het	verkennen	
van	politieke	vragen	rond	het	thema	‘handhaving’.	Is	er	aanleiding	om	een	
specifiek	rekenkameronderzoek	naar	dat	thema	te	starten?	Ook	werkt	de	
commissie	graag	mee	aan	het	introductieprogramma	voor	de	nieuwe	raad	
en	zet	voelsprieten	bij	de	raad	uit	naar	actuele	onderwerpen	van	onderzoek.	
De	commissie	verwacht	rond	de	zomer	een	uitgewerkt	onderzoeksprogramma		
voor	de	tweede	helft	van	2022	aan	de	raad	te	presenteren.	


